
Voorwoord

Beste lezers. Dit is mijn laatste voorwoord 
als voorzitter van de KNNV afdeling Voorne, 
inmiddels al enkele jaren weer Natuurver-
eniging Hollandse Delta geheten. Op 8 april 
vond op een drukbezochte bijeenkomst de 
presentatie van het boek Duinen en men-
sen Voorne plaats. Een welhaast natuurlijk 
moment om mijn voorzittershamer na 14 
jaar neer te leggen. 
Dat doe ik onder omstandigheden die ik 
liever anders had gezien. Het tragische 
ongeval op 25 februari in de Beningerslik-
ken heeft ons allemaal diep getroffen en 
laat velen van ons nog steeds in shock 
achter. Op het moment dat ik dit voorwoord 
schrijf zijn de consequenties van dit ongeval 
voor de betrokkenen niet goed te overzien, 
en zeker niet voor een van onze leden die 
nog steeds in het ziekenhuis ligt. Ik hoop 
dat zij weer snel zal kunnen herstellen. Het 
ongeval zal vrijwel zeker nog een juridisch 
staartje met zich meebrengen. Om die 
reden blijf ik nog een half jaar algemeen lid 
van het bestuur, voor de juridische onder-

steuning. 
Door de jaren heen heb ik de Natuurvereni-
ging Hollandse Delta als een bruisende en 
actieve organisatie ervaren met (zeer) des-
kundige leden. Ze hebben soms verbazing-
wekkende interesses, doen in veel gevallen 
niet onder voor professionals, en leveren 
inventarisatierapporten af waarvan ik met 
regelmaat hoor dat ze kwalitatief beter zijn 
dan menig rapport van een commercieel 
bureau. 
Onze deskundigheid is ook de overheid 
opgevallen. Zo zijn we bij de gemeente-
besturen en de provincie Zuid-Holland, en 
zelfs bij de Minister van Stikstof en Natuur 
inmiddels wel als gesprekspartner in het 
vizier geraakt. We praten intensief mee bij 
het oplossen van het stikstofprobleem in 
Zuid-Holland, hoe ingewikkeld dat soms ook 
is. En ook bij de discussie over de verzan-
ding van de Voordelta staan we ons man-
netje. Onze overbelaste werkgroep Natuur 
en Beleid kan daar overigens wel wat 
versterking bij gebruiken. Dat is hard nodig. 

Met alleen het inventariseren van “leuke” 
plantjes en vogeltjes” komen we er niet, 
zeker niet als die achter onze rug onder 
stikstof en asfalt dreigen te verdwijnen. 
Verder zouden we ook denk ik veel meer 
aan public relations moeten doen, pers-
berichten uit moeten sturen en veel meer 
gebruik kunnen maken van social media. 
De jeugd kijkt de hele dag op Instagram, 
inmiddels alweer op TikTok vermoedelijk. 
Op zijn best zitten wij op Facebook. Dan 
moet je er niet van op kijken als de jeugd 
niet van ons bestaan afweet. Bouw ons 
eigen YouTube kanaal uit. Bewegende 
beelden zeggen zoveel meer. 
Daarom zou ik jullie willen oproepen: ga 
door op de ingeslagen weg, maar laat 
ook van jullie horen, presenteer nog veel 
meer mooie cursussen, breng gedegen 
inventarisatierapporten uit, organiseer veel 
interessante excursies en ondersteun de 
werkgroep Natuur en Beleid bij het zeer 
noodzakelijke werk dat zij doet bij het indie-
nen van de vele zienswijzen en beroepspro-
cedures die zij moet voeren. 
Het gaat jullie goed!

Theo Briggeman
Voorzitter
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